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Helsingborgs lasarett sparar pengar på att inte ge patienter vård 
 
Region Skåne har långa väntetider inom en rad olika vårdområden vilket gör att vårdgarantin 
för patienterna inte kan nås inom lagens 90 dagar. Patienter som söker vård inom dessa 
områden kan istället få vård hos upphandlade privata aktörer inom ramen för Region Skånes 
vårdgarantiavtal. Kostnaderna för dessa ingrepp belastar då hemmasjukhuset. Kostnaderna har 
tidigare legat på hälso- och sjukvårdsnämnden. Men för några år sedan fördes 
kostnadsansvaret över på sjukhusstyrelserna utan att de kompenserades för detta ekonomiskt. 
Vi socialdemokrater var motståndare mot denna förändring då den belastade sjukhus som 
redan hade för lite resurser. I förlängningen befarade vi att patienterna skulle komma i kläm.  
 
Detta har nu skett. Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och Sverigedemokraterna 
beslutade på senaste mötet i Helsingborgs sjukhusstyrelse att spara 35 miljoner kronor på 
dessa samordningskostnader. Det sker bland annat genom att begränsa patienternas möjlighet 
att få behandling hos upphandlad vårdgivare. Detta drabbar framför allt patienter inom 
ortopedi, allergologi samt öron-, näsa- och hals.   
 
Styrelsen har tidigare försökt minska samordningskostnaderna genom att förbättra 
tillgängligheten i den egna vården och på så vis minska behovet, utan att lyckas. Det är 
tveksamt om det kommer att gå denna gång. Om lasarettet inte har kapacitet att ta hand om 
patienterna kommer de inte få vård i tid.  
 
Min fråga till Anders Lundström (KD), ordförande i sjukhusstyrelse Helsingborg är därför: 
 

– Kan du ge besked till berörda patienter att lasarettet har möjlighet att ge dem vård inom 
vårdgarantins ramar? 

 
Mikael Skoog (S) 


